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Protokół Nr ORN.0012.3.1.2019 

posiedzenia Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia                        

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Olecku 

odbytego w dniu 22 stycznia 2019 r. 
 

Na stan 6 członków Komisji w posiedzeniu udział wzięło 5 – lista obecności  

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia 

i Bezpieczeństwa – Pani Janina Anuszkiewicz.  

 

Protokołowała pracownik obsługi biurowej Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu 

Miejskiego w Olecku – Izabela Bagińska. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska, 

 Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska, 

 Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa 

Zalewska–Drozd, 

 Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir 

Hatalski, 

 Przedstawiciel Starostwa Powiatowego ds. zdrowia, rehabilitacji osób 

niepełnosprawnych i pomocy społecznej –Halina Kasicka, 

 Przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski. 

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

powitała przybyłych na posiedzenie i przedstawiła następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

2. Przyjęcie planu pracy Komisji na 2019 r. 

3. Sprawy wniesione.  

4. Wnioski Komisji. 

  

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

ze względu na obecność Przedstawiciela Starostwa Powiatowego zdecydowała o zmianie 

kolejności omawiania uchwał. 

 

Uwag do porządku posiedzenia Komisji nie zgłaszano.  

 

Komisja jednogłośnie przyjęła powyższy porządek posiedzenia. 

 

 

Do punktu 1 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

 

 

f) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu  

na realizację projektu pn. „Program polityki zdrowotnej w zakresie profilaktyki 

zakażeń wirusem brodawczaka ludzkiego (HPV) na lata 2019-2024 w powiecie oleckim”; 
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Przedstawiciel Starostwa Powiatowego ds. zdrowia, rehabilitacji osób niepełnosprawnych     

i pomocy społecznej – Halina Kasicka 

oznajmiła, że Powiat Olecki we współpracy z gminami wchodzącymi w jego skład               

od 2019 roku będzie realizował „Program polityki zdrowotnej w zakresie profilaktyki zakażeń 

wirusem brodawczaka ludzkiego (HPV) na lata 2019 – 2024 w powiecie oleckim”. Program 

uzyskał pozytywną opinię Agencji Oceny Technologii Medycznych i Taryfikacji (państwową 

jednostkę organizacyjną nadzorowaną przez Ministra Zdrowia). W ramach programu 

planowane są trzy filary profilaktyki: edukacja – informowanie społeczeństwa o możliwych 

sposobach profilaktyki i motywowanie do jej stosowania, szczepienia przeciw wirusowi HPV 

oraz organizacja badań przesiewowych (informowanie, mobilizowanie i zapraszanie kobiet   

do korzystania z refundowanych przez NFZ badań cytologicznych), np. podczas tzw. „białych 

niedziel”.  

Profilaktyką w ramach programu zostaną objęte dziewczęta w wieku 14 lat z Gminy Olecko. 

Szczepienie szczepionką czterowalentną ukierunkowane jest na profilaktykę przeciwdziałania 

czynnikom ryzyka wystąpienia zachorowania na raka szyjki macicy. Cykl szczepień będzie 

się składać z 3 dawek podanych odpowiednio w 0,2 i 6 miesiącu. Osobą decyzyjną będą 

rodzice lub opiekunowie prawni dziewcząt, którzy przed przystąpieniem do programu 

zobowiązani będą podpisać zgodę na szczepienie.  

Na terenie Gminy Olecko figuruje 118 dziewcząt z rocznika 2005. Przewidywany koszt 

zakupu szczepionki dla 1 osoby wynosi 465,30 zł. Planowane jest objęcie szczepieniem 

89 dziewcząt z Gminy Olecko. Na całkowity koszt składa się koszt zakupu szczepionki     

oraz koszt usługi podmiotu medycznego, z czego 30% ponosi powiat, natomiast 70% gmina. 

W przypadku zgłoszenia się na szczepienie mniejszej niż planowana liczba dziewcząt 

z rocznika 2005, wówczas szczepieniem zostaną objęte dziewczęta urodzone w 2004 roku. 

W przypadku dziewcząt urodzonych w 2004 r. obowiązywać będzie kolejność zgłoszeń –    

do wyczerpania środków zaplanowanych na ten cel w budżecie gminy. 

 

Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska–Drozd 

dodała, że ten wirus rozwija się w długim okresie czasu bezobjawowo. Bardzo ważną kwestią 

są badania cytologiczne. 

 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska 

zapytała, czy program był opiniowany pozytywnie i jakie czynniki wpływały na ocenę 

szczepionek. 

 

Przedstawiciel Starostwa Powiatowego ds. zdrowia (…) – Halina Kasicka 

oznajmiła, że tu nie chodzi o to czy był opiniowany pozytywnie czy negatywnie. Chodzi o to, 

że program pisze osoba z dużym doświadczeniem. 

 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska 

spytała, czy sugerowane są konkretne szczepionki.  

 

Przedstawiciel Starostwa Powiatowego ds. zdrowia (…) – Halina Kasicka 

oznajmiła, że tak. Dodała, iż w tym programie znajdują się konkretne informacje takie jak 

nazwy tych produktów czy stosowanie ich. Ponadto zawarte są informacje o najnowszych 

publikacjach oraz dane statystyczne, jakie posiada dany program. Poinformowała, że jedynie 

program, który spełnia wszystkie wymogi jest brany pod uwagę. Dodała, że pierwszym 

krajem, który ma pozytywne efekty w szczepieniach na HPV jest Australia. 
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Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

zapytała, czy opiniodawca projektu zbadał każdą partię szczepionek, która trafiła na rynek.  

 

Przedstawiciel Starostwa Powiatowego ds. zdrowia (…) – Halina Kasicka 

odpowiedziała, że tak i dodała, że każda szczepionka posiada swój numer, partię oraz datę 

wytworzenia.    

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Alicja Nowik 

wtrąciła, że w 2016 r. był tylko 1 rocznik, natomiast w 2017 r. były 2 roczniki dziewcząt 

zakwalifikowanych do szczepień. Zapytała, dlaczego w 2017 r. zainteresowanie 

szczepieniami spadło. 

 

Przedstawiciel Starostwa Powiatowego ds. zdrowia (…) – Halina Kasicka 

odpowiedziała, że dotyczyło to pewnej sytuacji, w której mama jednej z dziewcząt 

spowodowała bardzo niską zgłaszalność w tej grupie poprzez wygłaszanie nieprawdziwych 

słów na temat szczepionek. Dodała, że to rodzice decydują o szczepieniu swoich dzieci i nic 

nie dało się z tym zrobić.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Alicja Nowik 

zapytała, czy brane będą pod uwagę szczepionki czterowalentne czy dziewięciowalentne. 

Stwierdziła, że szczepionki dwuwalentne są starej generacji. 

 

Przedstawiciel Starostwa Powiatowego ds. zdrowia (…) – Halina Kasicka 

odpowiedziała, że wybrane zostały szczepionki czterowalentne. Pod uwagę były również 

brane szczepionki dziewięciowalentne, zaczerpnięto jednak opinii i stwierdzono, że budżet 

jest za niski na taką inwestycję.     

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Alicja Nowik 

oznajmiła, że najlepszym wyborem szczepionek byłyby szczepionki dziewięciowalentne.  

 

Przedstawiciel Starostwa Powiatowego ds. zdrowia (…) – Halina Kasicka 

dodała, że szczepionka dwuwalentna była mało skuteczna i została już wycofana. 

Powiedziała, że rak szyjki macicy jest najgorszy dla młodych kobiet. 

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

zapytała, dlaczego tylko dziewczęta są szczepione, czemu nie bierze się pod uwagę chłopców.  

 

Przedstawiciel Starostwa Powiatowego ds. zdrowia (…) – Halina Kasicka 

odpowiedziała, że taka propozycja została przyjęta wcześniej oraz dodała, że wynika           

tak      ze względu na finanse.  

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

spytała, czy szczepionki dla chłopców są droższe. 

 

Przedstawiciel Starostwa Powiatowego ds. zdrowia (…) – Halina Kasicka 

oznajmiła, że nie i dodała, że koszt szczepionki dla chłopców i dziewcząt jest taki sam. 

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

stwierdziła, że w pierwszej kolejności powinno szczepić się chłopców. 
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Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko 

oznajmił, że skoro dziewczęta chorują, muszą być chronione za pomocą szczepienia na HPV.  

 

Przedstawiciel Starostwa Powiatowego ds. zdrowia (…) – Halina Kasicka 

dodała, że od samego początku bierze się pod uwagę dziewczęta tylko z jednego powodu. 

Rak szyjki macicy jest zagrożeniem dla bycia mamą i to jest podstawowa sprawa.    

 

Członek Komisji – Wojciech Leonarczyk 

przypomniał, iż każdy obywatel Polski ma prawo do podstawowej opieki zdrowotnej. Dodał, 

że mowa tu o lekarzach rodzinnych, którzy najlepiej znają pacjenta. Zauważył,                      

że w programie, który został opracowany, brakuje współpracy z lekarzami. Dodał, iż lekarz 

wie najlepiej czy pacjenta można zaszczepić, gdyż wynika to z jego karty chorób, dlatego   

też wzajemna współpraca jest niezbędna.    

 

Przedstawiciel Starostwa Powiatowego ds. zdrowia (…) – Halina Kasicka 

oznajmiła, że przedstawiciel Starostwa Powiatowego szczegółowo odpowiedział                   

na te sugestie. Dodała, że Starostwo Powiatowe współpracuje z gminami w tym zakresie. Jeśli 

chodzi o szczepienia ogłaszany jest konkurs w poszukiwaniu realizatora. Ogłoszenie              

o konkursie jest zamieszczane na stronach powiatu oraz na tablicy ogłoszeń. Lekarze, którzy 

zgłaszają się do prowadzenia takich szczepień z danego zakładu opieki zdrowotnej muszą 

posiadać uprawnienia. Ponadto jeśli ta osoba zgłosi się oznacza to, że posiada ona 

wykwalifikowaną kadrę. Rodzice otrzymują oświadczenie, w którym wyrażają zgodę           

na szczepienie dziecka. Odbywa się również spotkanie edukacyjne, na które zapraszani         

są rodzice z dziećmi. Zapraszane na te spotkanie są również wszystkie zakłady opieki 

zdrowotnej. W 2017 r. lekarz rodzinny nie zjawił się na takim spotkaniu pomimo zaproszenia 

i tłumaczył się, że nie został poinformowany. Oznajmiła, że współpraca z lekarzami 

występuje. Rodzic ma prawo skontaktować się z lekarzem w sprawie szczepienia dziecka,    

ale nie ma takiego obowiązku.   

 

Członek Komisji - Wojciech Leonarczyk 

oznajmił, że bardzo istotna jest komunikacja z lekarzami rodzinnymi. 

 

Przedstawiciel Starostwa Powiatowego ds. zdrowia (…) – Halina Kasicka 

odpowiedziała, że temat obowiązkowego powiadamiania lekarzy rodzinnych o szczepieniach 

zostanie poruszony.  

 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska 

dodała, że dobrym pomysłem jest przedstawianie zaświadczenia o szczepieniu lekarzowi  

oraz znalezienie skutecznego sposobu, aby móc bardziej  wpłynąć na rodziców w kwestii 

szczepień.  

 

Przedstawiciel Starostwa Powiatowego ds. zdrowia (…) – Halina Kasicka 

stwierdziła, że w budżecie gminy została zaplanowana kwota 28.988,00 zł na 2019 r. To jest 

kwota, która zabezpiecza realizację szczepień. W tym roku liczba dziewcząt 

zakwalifikowanych do szczepień wynosi 89. 

 

Członek Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zapytał, czy dziewczęta przebywające w domach dziecka są również szczepione. 
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Przedstawiciel Starostwa Powiatowego ds. zdrowia (…) – Halina Kasicka 

odpowiedziała, że tak. Dodała, że bierze się pod uwagę dziewczęta, które przebywają            

w różnych gminach.  

 

Innych pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu na realizację projektu pn. „Program polityki 

zdrowotnej w zakresie profilaktyki zakażeń wirusem brodawczaka ludzkiego (HPV) na lata 

2019-2024 w powiecie oleckim”. 

 

 

g) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu  

na realizację projektu pn. „Program polityki zdrowotnej w zakresie szczepień 

ochronnych przeciw kleszczowemu zapaleniu mózgu dla mieszkańców powiatu oleckiego 

na lata 2018-2022”; 

 

Przedstawiciel Starostwa Powiatowego ds. zdrowia, rehabilitacji osób niepełnosprawnych     

i pomocy społecznej – Halina Kasicka 

oznajmiła, że zgodnie z art. 48 ustawy z dnia 27 sierpnia 2004 r. o świadczeniach opieki 

zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych Powiat Olecki opracował program 

polityki zdrowotnej pn. „Program polityki zdrowotnej w zakresie szczepień ochronnych 

przeciw kleszczowemu zapaleniu mózgu dla mieszkańców Powiatu Oleckiego na lata     

2018-2022”, po wcześniejszej konsultacji założeń programu z właściwymi terytorialnie 

gminami. Program został pozytywnie zaopiniowany przez Agencję Oceny Technologii 

Medycznych i Taryfikacji (państwową jednostkę organizacyjną nadzorowaną przez Ministra 

Zdrowia). Pozytywna opinia pozwala wdrożyć program od 2019 roku, a w związku         

z tym przeznaczyć środki publiczne na jego realizację. Celem głównym programu               

jest zmniejszenie zapadalności na kleszczowe zapalenie mózgu wśród rolników oraz osób 

zamieszkujących i uczestniczących w pracach w gospodarstwach rolnych, czyli osób 

o wysokiej ekspozycji związanej z wykonywanym zawodem. Szczepienia przeciw KZM 

znajdują się w Programie Szczepień Ochronnych, wśród szczepień zalecanych osobom 

przebywającym na terenach o nasilonym występowaniu tej choroby. Grupami zawodowymi 

najbardziej narażonymi na choroby odkleszczowe są osoby pracujące w leśnictwie 

i rolnictwie.  

Według wytycznych neurologów oraz specjalistów chorób zakaźnych z EFNS oraz ENS 

zaleca się stosowanie szczepień ochronnych u osób o wysokiej ekspozycji związanej 

z wykonywanym zawodem. Program polityki zdrowotnej planuje objąć zarówno grupę 

zawodową wysokiego ryzyka, jaką są czynni rolnicy, ale także osoby zamieszkujące 

gospodarstwa rolne i uczestniczące w pracach. Szczególną grupą zamieszkującą 

gospodarstwa rolne są dzieci, zarówno młodsze, pozostające pod opieką osoby wykonującej 

prace polowe, jak i starsze, pomagające w wykonywaniu prac.   

Zgodnie z obowiązującymi przepisami osoby zatrudnione w leśnictwie lub w gospodarstwach 

rolnych, narażone na ukąszenie kleszcza mają zapewnione sfinansowanie szczepienia przeciw 

KZM przez pracodawcę. W związku z tym grupa ta nie została objęta bezpłatnymi 

szczepieniami przeciw KZM w programie. 

Powiat planuje sfinansować 30% kosztów, natomiast gmina pozostałe 70%. Gdyby 

szczepieniem objęci zostali wszyscy mieszkańcy Gminy Olecko, powiat musiałby pokryć 



6 

 

koszty w wysokości 1.980.074,00 zł, a gmina 4.620.174,00 zł. Szczepieniem objęte zostaną 

osoby najbardziej zagrożone, zatem Gmina Olecko poniesie koszty w wysokości 22.695,00 zł. 

W ramach programu powiat sfinansuje w 100% kampanię informacyjno - edukacyjną 

zawierającą edukację zdrowotną z zakresu profilaktyki chorób odkleszczowych kierowaną do 

mieszkańców powiatu, nie tylko osób ubezpieczonych w KRUS mogących skorzystać ze 

szczepienia przeciw kleszczowemu zapaleniu mózgu (KZM). 

 

Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska–Drozd 

powiedziała, iż w roku 2019 planowane jest objęcie szczepieniem 107 osób zamieszkałych  

na terenie Gminy Olecko, przewidywany koszt szczepienia 1 osoby wynosić będzie ogółem 

303 zł. Na całkowity koszt składa się koszt zakupu szczepionki oraz usługi podmiotu 

medycznego. Szczepionka zostanie podawana w 3 dawkach. Dodała, że powiat planuje 

sfinansować 30 % kosztów, natomiast gmina planuje sfinansować pozostałe 70%. 

 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska 

zapytała, czy jest to powtarzalna szczepionka. 

 

Przedstawiciel Starostwa Powiatowego ds. zdrowia (…) – Halina Kasicka 

odpowiedziała, że szczepionka składa się z trzech dawek. Po trzeciej dawce informuje         

się o terminie ponowienia szczepionki.  

 

Innych pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu na realizację projektu pn. „Program polityki 

zdrowotnej w zakresie szczepień ochronnych przeciw kleszczowemu zapaleniu mózgu  

dla mieszkańców powiatu oleckiego na lata 2018-2022”. 

 

 

a) projekt uchwały w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Miejskiej  

w Olecku na rok 2019; 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

oznajmiła, że uchwała jest realizacją zapisów § 35 ust. 2 Statutu Gminy Olecko stanowiącego 

załącznik do uchwały nr ORN.0007.65.2016 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 30 września 

2016 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Olecko, zgodnie z którym Rada Miejska          

na wniosek Przewodniczącego uchwala ramowy plan pracy i sposoby jego realizacji. 

Ramowy plan pracy Rady Miejskiej w Olecku na 2019 r. składa się z 8 tematów.  W miesiącu 

kwietniu temat prezentuje się następująco: stan przygotowania Gminy Olecko do sezonu 

letniego. Tematami maja są analiza sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2018 rok,   

a także rozpatrzenie raportu o stanie gminy oraz udzielenie lub nieudzielenie wotum zaufania 

z tego tytułu. Miesiąc wrzesień przedstawia podsumowanie sezonu letniego. W miesiącu 

październiku tematami są: realizacja zadań oświatowych w roku szkolnym 2018/2019       

oraz analiza oświadczeń majątkowych. Miesiąc grudzień prezentuje  uchwalenie budżetu 

gminy  na 2020 rok. 

Do tej uchwały wprowadzono autopoprawkę, która polega na dodaniu w miesiącu czerwcu         

tematu: polityka personalna w jednostkach organizacyjnych gminy oraz w spółkach 

gminnych. 

 



7 

 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, uwzględniając autopoprawkę Burmistrza, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Olecku   

na rok 2019. 

 

 

b) projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w Olecku na rok 2019; 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

oznajmiła, że uchwała jest realizacją zapisów § 85 ust. 3 uchwały Nr ORN.0007.65.2016 

Rady Miejskiej w Olecku z dnia 30 września 2016 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy 

Olecko (Dz. Urz. Woj. Warm.-Maz. z 2016 r. poz. 4105 ze zm.), zgodnie z którym Komisja 

Rewizyjna działa na podstawie rocznego planu pracy przyjętego przez Radę. 

Obecnie plan pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Olecku na rok 2019 składa się       

z 4 tematów. W miesiącu lutym temat brzmi: analiza procedur związanych ze stanem 

realizacji kluczowych dwóch inwestycji PEC Sp. z o.o. w powiązaniu z analizą kosztów  

wytworzenia energii cieplnej. Tematem maja jest analiza sprawozdania z wykonania budżetu 

gminy za rok 2018. We wrześniu jest to dostępność do obiektów użyteczności publicznej      

w gminie dla osób niepełnosprawnych oraz matek z wózkami uwzględniając infrastrukturę 

miejską z dostępem do obiektów sportowych i rekreacyjnych. Tematem października          

jest natomiast analiza wykonania wybranych zadań inwestycyjnych rozpoczętych                    

i zakończonych w roku 2018.  

 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu 

pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Olecku na rok 2019.  

 

 

c) projekt uchwały w sprawie podziału Sołectwa Kukowo;  

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

oznajmiła, że sprawa podziału Sołectwa Kukowo rozpoczęła się 13 lutego 2018 r.                   

z inicjatywy mieszkańców Lipkowa, którzy wnieśli o utworzenie Sołectwa Lipkowo.            

W granice Sołectwa Kukowo wchodzą 4 miejscowości: Kukowo, Lesk, Lipkowo                     

i Skowronki. Wniosek złożony dnia 13 lutego 2018 r. poparty był 30 podpisami wyborców 

miejscowości Lipkowo, przy czym 1 osoba zameldowana była w Olecku. Wniosek                 

o utworzenie nowej jednostki pomocniczej może zostać złożony jedynie, gdy występuje 

minimum 30 podpisów osób ujętych stałym rejestrem wyborców. Ponadto prowadzono          

z wnioskodawcą rozmowy o połączeniu wniosku z miejscowością Skowronki. Dnia              

21 czerwca 2018 r. wpłynął wniosek mieszkańców Lipkowa i Skowronek o utworzenie 

Sołectwa Lipkowo obejmującego miejscowość Lipkowo i Skowronki, poparty 52 podpisami 

osób ujętych w stałym rejestrze wyborców. Burmistrz podjął zarządzenie                              

Nr ORN.0050.78.2018 z dnia 28 czerwca 2018 r. w celu przeprowadzenia konsultacji 

społecznych z mieszkańcami. Konsultacje zostały przeprowadzone pozytywnie i Rada 

Miejska dnia 24 sierpnia 2018 r. podjęła uchwałę Nr ORN.0007.59.2018 w sprawie podziału 
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Sołectwa Kukowo. Wobec uwag nadzoru prawnego Wojewody Warmińsko-Mazurskiego    

co do niektórych zapisów statutów sołectw Rada Miejska w Olecku w dniu 28 września 

2018r. podjęła uchwałę Nr ORN.0007.72.2018 uchylającą uchwałę w sprawie podziału 

Sołectwa Kukowo. Następnie przygotowano projekty statutów sołectw według nowych 

wytycznych nadzoru prawnego. W dniu 7 grudnia 2018 r. przedłożono Komisji Statutowej 

projekt uchwały Rady Miejskiej w Olecku w sprawie podziału Sołectwa Kukowo celem 

zaopiniowania. Burmistrz podjął zarządzenie Nr ORN.0050.146.2018 z dnia 7 grudnia 2018 r. 

w sprawie przeprowadzenia ponownych konsultacji z mieszkańcami sołectwa. Projekt tej 

uchwały został wysłany do sołectwa, do wnioskodawców, do Wiceprzewodniczącego Rady 

Miejskiej w Olecku oraz został umieszczony na stronie internetowej Urzędu, w Biuletynie 

Informacji Publicznej i na Urzędowym Facebooku. Konsultacje zakończyły się spotkaniem    

z mieszkańcami w dniu 8 stycznia 2019 r., w którym mieszkańcy nie wnieśli żadnych uwag. 

Komisja Statutowa Rady Miejskiej w Olecku na posiedzeniu w dniu 16 stycznia                   

br. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie podziału Sołectwa Kukowo.   

Do tego projektu została wprowadzona autopoprawka. W § 13 ust. 4 pkt 3 dokonano zmiany 

zapisu poprzez wykreślenie słowa „fundacjami”, ponieważ wypełnia to zapis we współpracy 

z organizacjami pozarządowymi. 

 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, uwzględniając autopoprawkę Burmistrza,  jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie podziału Sołectwa Kukowo.  

 

 

d) projekt uchwały w sprawie podziału Sołectwa Gordejki; 

 

Sekretarz Gminy – Barbara Jankowska 

powiedziała, że w granicach Sołectwa Gordejki znajdują się dwie miejscowości: Gordejki        

i Gordejki Małe. Dnia 23 listopada 2018 r. wpłynął wniosek mieszkańców miejscowości 

Gordejki, poparty 48 podpisami osób ujętych w stałym rejestrze wyborców, przy czym dwie 

osoby mają stałe zameldowanie w Olecku. Mieszkańcy uzasadniali swoją decyzję             

tym, że są to miejscowości od siebie odległe, nie graniczą, nie mają ze sobą bezpośredniej 

więzi i chcieliby samodzielnie zarządzać swoją miejscowością. Ponadto miejscowość 

Gordejki Małe jest bardziej skupiona a mieszkańcy tej miejscowości bardziej zintegrowani. 

Wniosek mieszkańców zyskał akceptację Burmistrza. Wobec powyższego w dniu 14 grudnia 

2018 r. Burmistrz podpisał zarządzenie Nr ORN.0050.147.2018 w sprawie przeprowadzenia 

konsultacji z mieszkańcami Sołectwa Gordejki. Rozpoczęto konsultacje z mieszkańcami       

w sprawie podziału sołectwa oraz przygotowane były statuty tej samej treści co omawiany 

wcześniej projekt uchwały w sprawie podziału Sołectwa Kukowo. Treść tej uchwały została 

umieszczona na stronie internetowej Urzędu, w Biuletynie Informacji Publicznej                     

i na Urzędowym Facebooku oraz wywieszona na tablicach ogłoszeń w siedzibie Urzędu         

i w sołectwie. W dniu 14 grudnia 2018 r. przedłożono Komisji Statutowej projekt uchwały 

Rady Miejskiej w Olecku w sprawie podziału Sołectwa Gordejki celem zaopiniowania.         

W trakcie spotkania konsultacyjnego, które odbyło się w dniu 15 stycznia br. zgłoszono 

wniosek, aby numery porządkowe 14 i 15 (osady leśne) należały do sołectwa Gordejki,          

a zatem należałoby dokonać odpowiednio zmian w załączniku graficznym do projektu 

uchwały. Z analizy dokumentacji geodezyjnej wynika, że na tym etapie nie ma możliwości 

dokonania takich zmian, gdyż te nieruchomości włączone są w granice Sołectwa Doliwy 

zgodnie z obrębem geodezyjnym. Sprawa wymaga dłuższego postępowania. Komisja 
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Statutowa Rady Miejskiej w Olecku na posiedzeniu w dniu 16 stycznia br. pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie podziału Sołectwa Gordejki. 

Do tego projektu została wprowadzona autopoprawka. W § 13 ust. 4 pkt 3 dokonano zmiany 

zapisu poprzez wykreślenie słowa „fundacjami”, ponieważ wypełnia to zapis współpracy z 

organizacjami pozarządowymi. 

 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, uwzględniając autopoprawkę Burmistrza,  jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie podziału Sołectwa Gordejki. 

 

 

e) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ponowne wynajęcie pomieszczeń 

gospodarczych i garaży; 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

oznajmił, że zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 9 lit a ustawy o samorządzie gminnym do wyłącznej 

właściwości Rady Miejskiej należy podejmowanie uchwał w sprawach majątkowych gminy, 

przekraczających zakres zwykłego zarządu, dotyczących zasad nabywania, zbywania              

i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony 

dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony. Uchwała rady gminy jest wymagana również     

w przypadku, gdy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat strony zamierzają zawrzeć 

kolejne umowy, których przedmiotem jest ta sama nieruchomość. Niniejsza uchwała dotyczy 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów z dotychczasowymi najemcami,                     

na pomieszczenia wykazane w załączniku do niniejszej uchwały, na okres do 3 lat. 

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

zapytała, jaki jest koszt wynajęcia garażu. 

 

 Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że koszt wynajęcia garażu wynosi 3,50 zł /m2. Dodał, że  koszt względem 

pomieszczenia gospodarczego wynosi 2 zł/m2. Natomiast koszt wynajęcia pomieszczenia 

wykorzystywanego na gromadzenie opału wynosi 1 zł/m2. Wszystkie te koszty liczone         

są w stosunku miesięcznym. 

 

Innych pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na ponowne wynajęcie pomieszczeń gospodarczych i garaży. 

 

 

Podjęcie stanowiska w sprawie uwzględnienia w projekcie modernizacji drogi krajowej 

nr 65 budowy ścieżki pieszo-rowerowej. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

oznajmił, że Gmina Olecko oraz sąsiadujące z nią Gminy: Kowale Oleckie i Gołdap, z racji 

swojego położenia we wschodniej części Województwa Warmińsko-Mazurskiego, należą    

do jednych z najbardziej wykluczonych komunikacyjnie regionów Polski. 
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Obecnie dobiega końca procedura projektowa modernizacji drogi krajowej nr 65 na odcinku 

od Gołdapi, przez Kowale Oleckie, Olecko, Ełk, Prostki – do granicy województwa 

warmińsko – mazurskiego. Gmina Olecko, wraz z innymi samorządami subregionu EGO 

(Ełk-Gołdap-Olecko) apelowała wielokrotnie, m.in. o uwzględnienie w projekcie 

modernizacji drogi krajowej nr 65 budowy ścieżki pieszo-rowerowej na odcinku 

przebiegającym od granicy Państwa do granicy naszego województwa. 4 stycznia 2019 r.      

w Ełku podczas spotkania Dyrekcji olsztyńskiego oddziału Generalnej Dyrekcji Dróg 

Krajowych i Autostrad z samorządowcami naszego subregionu, okazało się, że nasze wspólne 

wnioski zostały uwzględnione tylko na „ełckim” odcinku tej drogi, z pominięciem powiatów 

oleckiego i gołdapskiego. 

Uważa się za niezbędne uwzględnienie w projekcie modernizacji drogi krajowej                    

nr 65 budowy ścieżki pieszo-rowerowej na odcinku przebiegającym przez teren Gminy 

Olecko, a także popierane są starania samorządów sąsiednich w tym zakresie. 

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko 

oznajmił, że istnieją powody, dla których budowa ścieżki pieszo-rowerowej jest niezbędna. 

Mowa tu o zwiększeniu bezpieczeństwa ruchu pieszych i rowerzystów, w tym dzieci             

w drodze do szkoły, przeniesienie ruchu pieszego i rowerowego na ścieżkę oraz zwiększenie 

płynności ruchu pojazdów silnikowych.  

 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska 

zapytała, czy można uzyskać informacje dotyczące budowy drogi, zwłaszcza odcinka 

dotyczącego Gąsek. Spytała, czy będzie wykonana kanalizacja burzowa, gdyż mieszkańcy 

zwracali się z uwagami w tej kwestii.   

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że obecnie nie ma żadnych planów inwestycyjnych na odcinku Gąsek. 

Projektowana jest wyłącznie obwodnica Gąsek.  

 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska 

wtrąciła, iż mieszkańcy skarżą się na to, iż niszczone są ogrodzenia a spływająca woda 

wpływa do jeziora i zanieczyszcza je. Dodała, że jutro odbędzie się spotkanie z posłem 

odnośnie remontu omawianego odcinka drogi.  

 

 Innych pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, uwzględniając autopoprawkę Burmistrza, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie uwzględnienia w projekcie modernizacji drogi krajowej            

nr 65 budowy ścieżki pieszo-rowerowej. 

 

 

h) projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w miejscowościach  Lesk i Olecko – teren położony 

pomiędzy ul. Kościuszki a linią kolejową; 

 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska 

Zgodnie z art. 14 ust. 1 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym Rada 

Miejska podejmuje uchwałę o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego, w celu rozpoczęcia procedury planistycznej, określonej   
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w art. 17 w/w ustawy. Proponuje się objęcie planem miejscowym część obszaru wskazanego 

na załączniku do uchwały (Olecko), gdzie obowiązuje miejscowy plan zagospodarowania 

przestrzennego - Uchwała Nr III/24/02 z dnia 30 grudnia 2002 r. w sprawie zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Terenów Aktywności Gospodarczej 

w Olecku oraz obszar położony w Lesku w sąsiedztwie TAG. 

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko 

poprosił o przedstawienie tych terenów na mapie. 

 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska 

przedstawiła te tereny na mapie. 

 

Innych pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przystąpienia  

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w miejscowościach  

Lesk i Olecko – teren położony pomiędzy ul. Kościuszki a linią kolejową.  

 

 

i) projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu w obrębie wsi Jaśki, gmina Olecko; 

 

Kierownik Wydziału Budownictwa, Inwestycji i Planowania – Alicja Szałkowska 

Zgodnie z art. 14 ust. 1 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym Rada 

Miejska podejmuje uchwałę o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego, w celu rozpoczęcia procedury planistycznej, określonej   

w art. 17 w/w ustawy. Na wskazanym, na załączniku do uchwały, obszarze obowiązuje 

miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego terenu w obrębie wsi Jaśki, gmina Olecko 

(Uchwała Nr XLVI/351/02 Rady Miejskiej w Olecku z 1 lipca 2002 r.). Przeznaczenie terenu 

to: zieleń izolacyjna, drogi dojazdowe, zieleń urządzona, usługi. Proponuje się obszar           

do zmiany planu w celu dostosowania planu do istniejącego zjazdu z ul. 11 Listopada. Zjazd 

na osiedle domów jednorodzinnych odbywa się aktualnie na teren oznaczony w planie       

jako zieleń izolacyjna. 

 

Pytań ani uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przystąpienia  

do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu  

w obrębie wsi Jaśki, gmina Olecko. 

 

 

Do punktu 2 – Przyjęcie planu pracy Komisji na 2019 r. 

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

poddała pod głosowanie plan pracy Komisji na 2019 r. 
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Miesiąc  
Tematyka 

LUTY Ustalenie zasad współpracy z instytucjami i podmiotami zajmującymi się 

ochroną zdrowia. 

MARZEC Dyskusja o działaniach gminy w zakresie poprawy  

jakości powietrza. 

KWIECIEŃ Stan przygotowania Gminy Olecko do sezonu letniego. 

– temat ujęty w planie pracy Rady Miejskiej w Olecku  

 

Ochrona i promocja zdrowia. 

MAJ Analiza sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2018 rok. 

– temat ujęty w planie pracy Rady Miejskiej w Olecku  

   

Rozpatrzenie raportu o stanie gminy oraz udzielenie lub nieudzielenie  

wotum zaufania z tego tytułu. 

– temat ujęty w planie pracy Rady Miejskiej w Olecku  

WRZESIEŃ Podsumowanie sezonu letniego. 

– temat ujęty w planie pracy Rady Miejskiej w Olecku 

 

Wnioski do budżetu. 

GRUDZIEŃ Uchwalenie budżetu gminy na 2020 r. 

– temat ujęty w planie pracy Rady Miejskiej w Olecku 

 

Plan pracy Komisji na 2019 r. został jednogłośnie pozytywnie przyjęty.  

 

 

Do punktu 3 – Sprawy wniesione. 

 

Spraw wniesionych nie było. 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

 

Do punktu 4 – Wnioski Komisji. 

 

W tym punkcie wniosków nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt i posiedzenie Komisji zakończono. 

 

 
Protokołowała 

Izabela Bagińska 

Przewodniczący Komisji 

Janina Anuszkiewicz 

 

 


